
                                                                                 
 

Zápisnica č. 11 
zo zasadnutia členov - riešiteľov projektu  Environmentálne aspekty urbanizovaného 

prostredia, 
konaného dňa 26. 4. 2012 od  7,30 hod. do 10,30 hod. 

 
Prítomní:  Podľa priloženej prezenčnej listiny    
 

 
Program: 1. Privítanie spoluriešiteľov projektu 

2. Prepojenie získaných údajov z terénnych meraní jednotlivých aktivít – 
hľadanie vzájomných súvislostí 

  3. Etická komisia 
  4. Nová pracovná pozícia technického zamerania 
  5. Štruktúra pripravovanej monografie 
  6. Nová príručka pre prijímateľa 
  7. Služobné cesty a konferencie 
  8. Informačná tabuľa 
  9. Ďakovné odkazy v rámci publikačnej činnosti 
  10. Záver 
 
K bodu 1:  Zasadnutie  otvorila vedúca projektu pani prof. Z. Rózová, ktorá privítala tých 
riešiteľov aktivít projektu, ktorí majú vzájomne prepojené lokality výskumu a spoločne sa na 
týchto lokalitách zúčastňujú pravidelného monitoringu. 
 
K bodu 2:  Vedúca projektu prof. Rózová prítomným oznámila, že namerané údaje 
v jednotlivých aktivitách projektu je potrebné vzájomne prepojiť. Na základe vopred 
pripravenej tabuľky súvislostí (Príloha) navrhla, aby sa jednotliví riešitelia z každej aktivity 
pokúsili z doteraz získaných údajov túto tabuľku vyplniť, zatiaľ so vzorovými údajmi za 
mesiac február 2012. Termín vyplnenia vzorovej tabuľky za jednotlivé činnosti (vzorové 
podklady za mesiac február 2012) a zaslania prof. Rózovej do 15.05.2012.  
 
K bodu 3: RNDr. Kolena a doc. Petrovičová informovali prítomných o požiadavke, s ktorou 
sa stretli pri publikovaní výsledkov z aktivity 2.1, ktoré sú zamerané na hodnotenie vybraných 
osobných údajov pracovníkov v pracovnom prostredí, na ktorých je realizovaný výskum 
(vrátane osobných štandardizovaných dotazníkov, odberu biologických vzoriek probandov, 
k snímaniu ich antropometrických a spirometrických parametrov) a potrebe uvádzať 
v publikovaných článkoch aj stanovisko etickej komisie. Prof. Rózová uviedla, že UKF etickú 
komisiu zriadenú nemá. O tejto problematike sa informovala vo vedení Nitrianskeho 
samosprávneho kraja, konkrétne na štatút ich etickej komisie. Podstatnou informáciou z tohto 
štatútu je, že biomedicínsky výskum na človeku je možné realizovať, pokiaľ mu nie je 
poškodené jeho psychické a fyzické zdravie. Prof. Rózová uviedla, že sa informovala aj na 
MŠ SR, kde o potrebe takejto komisii nemajú žiadne informácie. Ďalej informoval RNDr. 
Kolena, že Fakultná nemocnica s poliklinikou v Nitre má tiež zriadenú etickú komisiu a majú 
aj vlastný štatút. Na túto komisiu by bolo možné kontaktovať sa, vzhľadom k tomu, že 
Fakulta sociálnych vied a zdravotníctva UKF v Nitre má s FNsP v Nitre podpísanú dohodu 
o spolupráci. Súčasťou tohto štatútu je aj žiadosť spolu s 5-timi prílohami, ktoré je potrebné 



vyplniť a ďalej postúpiť na vyjadrenie. Táto komisia zasadá 1-krát mesačne a k žiadosti by sa 
mohla vyjadriť. RNDr. Kolena pošle e-mailom podklady na túto etickú komisiu prof. Rózovej 
a spoločne sa pokúsia situáciu vyriešiť, pravdepodobne osobnou návštevou predsedu komisie. 
Termín do nasledujúceho pracovného stretnutia riešiteľov projektu, kedy budú ostatných 
riešiteľov o priebehu informovať. 
  
K bodu 4: V tomto bode programu prof. Rózová spolu s doc. Petrovičovou informovali 
prítomných o novej pracovnej pozícii technického zamerania v rámci aktivity 2.1. 
Spracovanie všetkých potrebných vstupných dokumentov k tejto pracovnej pozícii, vrátane 
prípravy personálnej matici, bolo realizované ešte v mesiaci apríl 2012. Doc. Petrovičová 
podrobnejšie zhodnotila hlavnú pracovnú náplň tejto novej pracovnej pozície vo vzťahu 
k odborným činnostiam v aktivite 2.1. Ide o pracovnú pozíciu s nástupom od 10.05.2012. 
 
K bodu 5: Už na predchádzajúcom pracovnom stretnutí (02.04.2012) boli riešitelia projektu 
oboznámení o štruktúre pripravovanej monografie, ktorá bude výsledkom všetkých činností 
v jednotlivých aktivitách projektu s predbežným termínom vydania v júni v roku 2013. 
Riešitelia po tomto stretnutí mali možnosť sa k štruktúre a plánovanej obsahovej náplni 
monografie vyjadriť prostredníctvom e-mailu. Prof. Rózová pripomenula termíny 
vypracovania jednotlivých častí monografie, s najbližším termínom jún 2012 – spracovanie 
teoretickej časti riešenej problematiky v každej aktivite projektu.  

 
K bodu 6: Prof. Rózová uviedla, že v zmysle článku 8, odsek 6 prílohy č. 1 Zmluvy o 
poskytnutí NFP (Všeobecné zmluvné podmienky), nadobudla dňa 12.04.2012 účinnosť nová 
Príručka pre prijímateľa NPF, Operačný program Výskum a vývoj, verzia 4.0, ktorá je 
zverejnená na webovom sídle ASFEU:  
http://www.asfeu.sk/uploads/media/OPVaV_Prirucka_pre_prijimatela_v4-0b.zip 
V súvislosti s novou príručkou pre prijímateľa je potrebné postupovať podľa aktuálnej verzie 
predmetnej príručky a zároveň používať nové formuláre, ktoré sú jej prílohami. Zároveň prof. 
Rózová informovala prítomných riešiteľov, že ASFEU pripravuje sériu informačných 
seminárov v súvislosti s aktualizáciou Príručky pre prijímateľa NFP a bližšie informácie je 
možné nájsť na stránke: http://www.asfeu.sk/operacny-program-vyskum-a-vyvoj/. V diskusii 
Mgr. Pucherová uviedla, že v novej príručke sú zbytočne uvedené staré formuláre na 
pracovné výkazy a kumulatívne mesačné výkazy pre riešiteľov. Na záver prof. Rózová 
odporučila riešiteľom, aby si novú príručku určite preštudovali, pretože sa v nej nachádzajú aj 
také informácie, ktoré sa týkajú samotných riešiteľov, napr. že všetky získané analytické 
údaje sa musia archivovať.  
 
K bodu 7: Najdôležitejším bodom tohto stretnutia bola práve informácia o čerpaní 
finančných prostriedkov určených na služobné cesty a konferencie z rozpočtu projektu. Prof. 
Rózová však prítomných riešiteľov informovala, že by si mali vyberať konferencie, kde je 
možná platba v hotovosti, a to v deň konania konferencie a nie prevodom vopred. Finančnú 
položku zaplatí riešiteľ projektu a suma mu bude následne preplatená. K tomuto bodu sa 
rozvinula bohatá diskusia, vyjadrili sa všetci prítomní riešitelia a považujú takýto postup za 
problematický. Z vlastných skúseností poukazovali na to, že takýmto spôsobom nie je možné 
realizovať domáce a zahraničné služobné cesty a konferencie (konferenčný poplatok je 
potrebné zaplatiť skôr v časovom predstihu ako vložné). Platenie konferenčného poplatku, 
príp. ďalších poplatkov súvisiacich s konferenciou až na mieste, teda v deň konania 
konferencie, nie sú riešitelia projektu po ekonomickej stránke v cudzom jazyku zahraničnému 
organizátorovi schopní vysvetliť (s výnimkou Českej, Poľskej a Ruskej republiky). Doc. 
Petrovičová a RNDr. Kolena uviedli, že pri absolvovaní zahraničnej konferencie by bolo 



potrebné, aby každý riešiteľ zaplatil pomerne vysoký finančný poplatok, nielen na vložné 
(konferenčný poplatok), ale aj na letenky, príp. diéty, a až potom by mu bol celý finančný 
príspevok spätne preplatený. Pri finančne nákladných zahraničných konferenciách nie je táto 
možnosť reálna. Doc. Petrovičová preto navrhla, že by bolo najvhodnejšie vypracovať 
dodatok k projektu, ktorým by sa táto situácia vyriešila, pretože takto zrealizovať preplatenie 
najmä zahraničnej služobnej cesty nie je vôbec možné. Prof. Rózová odporučila riešiteľom 
vyberať si zahraničné služobné cesty v najmä v Českej republike a v Poľskej republike 
a s organizátorom sa dohodnúť o zaplatení konferenčného poplatku na mieste, t.j. v deň 
konania konferencie. 
 
K bodu 8: Doc. Petrovičová v rámci tohto bodu uviedla, že v priestoroch Biologického centra 
FPV UKF v Nitre bola nainštalovaná nová veľkoplošná informačná tabuľa projektu 
Environmentálne aspekty urbanizovaného prostredia ASFEU – OPVaV. Nainštalovaná bola 
na tom istom mieste ako predchádzajúca informačná tabuľa, ktorá bola zničená vplyvom 
nepriaznivých poveternostných podmienok začiatkom roka 2012. 
 
K bodu 9: V rámci tohto bodu RNDr. Kolena informoval, že v zmysle príručky pre 
prijímateľa je potrebné uvádzať v závere každého publikovaného príspevku, ktorého obsahom 
sú čiastkové výsledky riešenia projektu, ďakovné odkazy v určitom, konkrétnom znení. Tieto 
texty ďakovného odkazu v publikáciách, zborníkoch a pod. odporučil so súhlasom garanta 
projektu – prof. Rózovej používať pre všetkých riešiteľov v rovnakom znení: 
„Táto publikácia vznikla vďaka podpore v rámci operačného programu Výskum a vývoj pre 
projekt: Environmentálne aspekty urbanizovaného prostredia  (kód ITMS 26220220110), 
spolufinancovaný zo zdrojov Európskeho fondu regionálneho rozvoja.“  
Anglická verzia: „This publication is the result of the project implementation: Environmental 
aspects of urban area (ITMS 26220220110) supported by the Research & Development 
Operational Programme funded by the ERDF.“ 
 
 
K bodu 10:  Na záver pani prof. Rózová poďakovala  všetkým riešiteľom projektu za účasť 
na pracovnom stretnutí. 
 
 
 
 
        Prof. Ing. Zdenka Rózová, CSc. 
         vedúca projektu 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Prílohy:  Tabuľka súvislostí 
Zapísala:  Mgr. Zuzana Pucherová, PhD. 
 


